
Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel.(fax): 22-467-502,467-655

Meghívó

Értesítem, hogy képvíselőtestületünk 1999. december 14-én (kedden) 15 órakor tartja ülését.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Védőnőí állás betöltésének kérdése.
Előadó: Farkas János polgármester

2./ Gyermekjólétí Szolgálat beszámolója.
Előadó: Czirják Erzsébet a szolgálat vezetője

3./ Víz és csatomaszolgáltatási dijának rendezése, adórendelet módosítása, a
szemétszállítási díj 2000. éví meghatározása.
Előadó: Farkas János polgármester

4./ Bejelentések, javaslatok

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1999. december 7.

~~
polgármester



Jelenléti ív

az 1999. év december 14. napján
megtartott képviselőtestületiülésről
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7./ Rácz József

9./ Vasvári Pál

8./ Dr. Rákosi Miklós

6./ Kunsági László

5./ Fábián Jánosné

4./ Farkas János

3./ Derecskei János

2./ Cifra János

1./ Botta Zsoltné

11./ Márki Ferenc jegyző

10./ Zémann Géza

Meghívottak:
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1999. december 14-én megtartott üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Botta Zsoltné, Cifka János, Derecskei János, Farkas János, Fábián Jánosné,
Kunsági László, Rácz József, Dr. Rákosi Miklós, Vasvári Pál, Zémann Géza
képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Bánné Kurucz Mária védőnő
Martonfalvy Lajosné körzeti védőnő
CziIják Erzsébet Martonvásár Családsegítő Szolgálat vezetője
Novozánszkiné Huszár Hajnalka családgondozó

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:
1./ Védőnői állás betöltésének kérdése.

Előadó: Farkas János polgármester

2./ Gyermekjóléti Szolgálat beszámolója
Előadó: CziIják Erzsébet vezető

3./ Víz és csatonaszolgáltatás díjának rendezése, adórendelet módosítása,
a szemétszállitási díj 200. évi meghatározása.
Előadó: Farkas János polgármester

4./jelentések, javaslatok

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

I. Napirend tárgyalása

1./ Védőnői állás betöltése

A polgármester tájékoztatta a testületet, hogy a védőnői állásra pályázó Bánné Kurucz
Mónikát nyilatkoztatta arra vonatkozóan, hogy pályázata tárgyalását kéri e zárt ülésen tartani.
A kérdezett a nyilt ülés tartásával egyetértett.

Ismertette a benyújtott pályázatot.
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Hozzászólások

Martonfalyy Lajosné az ÁNTSZ körzeti védőnő hozzászólásában elmondta, hogy apályázóval
történt beszélgetés, a pályázat ismeretében 2000. február l-i kinevezést javasolja a testületnek.
A bemutatkozó védőnőt iskolai végzettsége, eddigi munkahelyei alkalmassá teszik az állás
betöltésére.
A februári időpontot pedig azért javasolja, mert januárban kell az előző évről szóló
statisztikákat elvégezni és erre a most itt helyettesitő védőnő tud csak zökkenőmentesen

intézkedni, ugyanakkor pedig Záhonyban is el kell e munkát végezni. Februárra minden
hivatalos ügy elrendeződhet.

Kéri a testületet kinevezés esetén segítse a védőnő munkájáét.

Botta Zsoltné - félje munkahelye megoldódna e ideköltözésük esetén?

Kunsági László - kinevezés esetén nem ugródeszkának használja e a falut?

Bánné Kurucz Mónika védőnő válaszában elmondja, hogy félje gépész mérnök és Budapest
környékén, vagy a fővárosban is el tud helyezkedni. A falut már többször megtekintették, a
munkáját jól ismeri, ezért nem kivánnak Budapestre költözni. Az Alfóldről Tordasra való
áttelepülésüket szeretnék véglegesnek tekinteni.

Farkas János polgármester összefoglalójában elmondja, hogy a védőnői állás betöltésére
benyújtott pályázat alapján Bánné Kurucz Mónika védőnőt 2000. Február l-től áthelyezéssel,
végzettségének és gyakorlati idejének megfelelően az F közalkalmazotti osztály 3. fizetési
fokozatába javasolja kinevezni.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

6111999. (XII.14.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete Bánné Kurucz
Mónika (Kemecse, 1973. 07. 25. an.: Kormány
Borbála) záhonyi lakost 2000. február l-napjával F
közalkalmazotti osztály 3. fizetési fokozatban Tordas
és Gyúró községek körzeti védőnőjének nevezi ki.

Az áthelyezésre és a munkaügyi adminisztrációra
vonatkozóan a polgármester intézkedjen.

Felelős: polgármester
Határidő: 2000. február 1.
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2.1 Gyennekjóléti Szolgálat beszámolója

Az e1őteIjesztésmellékelve.

Hozzászólások

Márki Ferenc jegyző elmondta, hogy a szolgálat működése a szöveged értékelésen túl is jónak
értékelhető. A családokkal való intenziv és szakszerű foglalkozás előbb utóbb mérhető

eredményekhez is vezet. A szolgálat társulásos fenntartása pedig országosan is példamutató, a
működés átlagon felüli.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

62/1999. (Xll.14.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a Családsegitő és
Gyennekvédelmi Szolgálat beszámolóját a tordasi
gyennekvédelmi munkáról jóváhagyólag tudomásul
veszi, egyben köszönetét fejezi ki a családok, gyerekek
érdekében végzett jó munkáért.

3./ Rendeletek módositása

3.1./ Ivóviz és csatornaszolgáltatás közüleli és lakossági dijának megállapitásáról szóló
rendelet tervezete mellékelve.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) megalkotta
14/1999. (Xll. 15) sz. rendeletét az ivóvíz és csatornaszolgáltatás díjairól szóló 10/1994.
(VI.25.) sz. rendelete módositására.

3.2.1A helyi adóról szóló rendelet tervezet mellékelve.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) megalkotta
15/1999. (Xll. 15.) sz. rendeletét a helyi adókról szóló 7/1991. (XII.1.) sz. rendelete
módosOtására.

3.3.1Köztisztaságról és a környezetvédelemről szóló rendelet módosítására vonatkozó tervezet
és az írásos előteIjesztés mellékelve.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) megalkotta
16/1999. (Xll. 15.) sz. rendeletét a köztisztaságról és a környezetvédelemről szóló 2/1996.
(1.26.) sz. rendelete módosítására.



II 0i?'
4

Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1.1 Vezetők beje/entései

Farkas János polgánnester ismertette Homonnay Géza tordasi lakos telekmegosztását,
amelyben a már évtizedek óta használatos közút és a telek megosztásra került. A közúton,
amelynek területe 684 m2 került elhelyezésre az új utcát ellátó vízvezeték rendszer, kövesút és
itt kerül elhelyezésre a csatorna hálózat is.
A helyzet rendezése megkívánná a terület megvásárlását. A tulajdonos vállalta a terület
megosztásával kapcsolatos feladatokat és mielőtt értékesiti Taróczi Balázsnak, szeretné a
tulajdoni víszonyokat rendezni. Javasolj a területért az 55 FtJm2 árat ajánljuk meg az előadó

részére, aki ugyan 500 FtJm2 árat kér, de az rendkívül magas ár a már gyakorlatban is útnak
használt területért.

Hozzászólás nem volt a képvíselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

63/1999. (XII.14.) sz. határozat

Tordas Község Képvíselőtestülete a tordasi 0146 hrsz
ú ingatlan megosztása után kíalakult 0146/1 hrsz-ú,
összevonás, kíalakitás és belterületi hatánnódositás
után a 10/24 hrsz-ú útba beolvadó út megvásárlásával
egyetért. A kíalakult 684 m2 területet 55 FtJm2 árért
vásárolja meg.

Felelős: polgánnester
Határidő: azonnal.

Farkas János polgánnester a továbbiakban ismertette, hogy a Fajtakisérleti Állomás területén
átmenő, évtizedek óta bekerített és használaton kívül helyezett út a Fajta területéhez
csatolásáról a vázrajzok elkészültek. A megosztás utáni állapot úgy alakul kí, hogy a testület
47/1999. (IX.28.) sz. határozata alapján az éríntett útterület a Fajtakísérleti Állomásnak
értékesitésre kerül. Javasolja az értékesOtési árat 55 FtJm2-ben megállapitani.

Hozzászólás nem volt a képvíselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazat) az alábbi határozatot
hozta:

64/1999. (XII.14.) sz. határozat

Tordas Község Képvíselőtestülete a tordasi 256 hrsz-ú
út megosztása során keletkezett területet, a megosztási
vázrajz alapján, 55 FtJ m2 árért a Fajtakisérleti
Állomásnak értékesiti.
Felelős: Polgánnester
Határidő: azonnal.
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A polgármester a továbbiakban ismertette a Megyei Védelmi Bizottság kérését, amelyben a
,,Katasztrófa Alap"- hoz történő hozzájárulást kérik meghatározni. Az alaphoz eddig is
hozzájárultunk, szerencsére azt igénybe venni nem kellett. Az eddigi hozzájárulási összeg 10
Ftllakosság szám, volt, de most javasolja ezt 20 Ft/fő-re emelni, egyben az alapban tagsági
jogunkat megerősíteni.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 Igen szavazatta) az alábbi
határozatot hozta:

65/1999. (XII.14.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a Megyei
,,Katasztrófa Alap"-ban tagságát megerősíti és 20 Ft/fó
(állandó lakosságszám) számított tagsági díjat az alap
részére 2000-ben átutal.
Felelős: polgármester
Határidő:2000. március 31.

A polgármester a továbbiakban ismertette az Inkubátor Alapítvány kéreImét, amelyben
szülészetek támogatására újszülöttek részére inkubátor vásárlására kérnek támogatást.
Elmondja, hogy ebben az évben már adtunk, de a Székesfehérvári Szent-György Kórház az
inkubátort nem fogadta el, így az Dunaújvárosba került.
Cifra János hozzászólásában elmondja, hogy a alapítvány akkor kéIjen tőlünk támogatást ha a
megyei kórházat támogatja, akihez területi ellátási kötelezettséggel mi is tartozunk.

E véleménnyel a képviselőtestület egyhangúlag egyet értett.

A polgármester a továbbiakban ismertette Bánk település polgármesterének levelét, aki
közölte, hogy a testvér települési kapcsolat felvételével a testületük egyet értett és kérte a
szerződés előkészítését.

Citka János véleményként elmondja, hogy a szerződés előkészítését, az ünnepélyes aláírás
előkészítését a polgármester készítse elő, mert a két testület egyetértő véleménye a kapcsolat
hivatalossá tételéről már határozattal is adott.

E véleménnyel a képviselőtestület egyhangúlag egyet értett.

Márki Ferenc jegyző a továbbiakban egy beépítési kötelezettség meghosszabbítási kérelmet
teIjesztett a testület elé.
Ismertette Dr. Fodor Tamás kéreImét a tordasi 10/18 hrsz-ú építési telekre kérte a hároméves
beépítési kötelezettség meghosszabbítását. Kérelmező az építkezést nem kezdte meg, építési
engedélyt nem kért. KéreImében egy évvel történő meghosszabbítást kér.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:
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66/1999 (XII.14.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a tordasi 10/18
hrsz-ú Dr. Fodor Tamás tulajdonában álló építési
telekre a beépítési kötelezettséget egy évvel
meghosszabbítja.

Cifka János a Gazdasági Bizottság elnöke ismerteti a testülettel, hogy az OFFMA Kft a
tordasi lakópark kialakítása során tervezi a szennyvízcsatorna megépítését. A csatorna érinteni
a Kölcsey utcát és az erdő alatt a település egyik gerinc vezeték szakasza is kiépülne..
A kft tervezés szerint nyomott és gravitációs szakaszok épülnének, amelynek költsége a
nyomott szakasznál lényegesen olcsóbb, mint a gravitációs szakasznál. Tervező és kivitelező

céggel vizsgáltatta meg e szakaszt, akí megállapította, hogy a mintegy l km hosszúságú
csatorna szakasz megépíthető gravitációsan is. A gravitációs csatorna építése drágább a
nyomott vezeték építésénél, de a fenntartás pedig fordított. Márpedig a fenntartás az
önkormányzat feladata lenne, az előterjesztett és mellékelt megállapodás szerint.
A kft-vel közösen kellene megépíteni ezt a szakaszt, annál is inkább, mert jövőre még van rá
pénzügyi alapunk, és a kiépített szakasz tovább szolgálja a település csatornaépítésének ügyét.
A kimunkált tervezetek és költségek alapján önkormányzatunknak mintegy 6.7 millió forinttal
kellene beszállni a költségekbe, de eben már a Kölcsey utca lakásbekötései is benn lennének.
Javasolja a testület részére, hogy az OFFMA Kft-vel ilyen irányú szerződést kössünk, a
költségek tekintetében pedig ajánljuk fel a közös beruházás bonyolitásán felül a 6,6 milliós
forintos beszállásunkat.

Hozzászólások:

Derecskei János - a lakossági szakasz megépítésével a lakópark építése hasznot nyújt
önkormányzatunknak is. Megéri a költségek befektetése, mert távlatokban az meg fog térülni
az önkormányzat részére, hisz minden bekötött ingatlan kötelezettséget vállal a későbbi

beruházásban való részvételi költségre.

Kunsági László - jónak látszik a közös beruházás és az előkészített döntési mechanizmus.
Megéri részt venni e projektban, mert ezzel a település csatornahálózata bővül és
korszerűsödik.

Zémann Géza - ha a gravitációs csatorna épül meg, az mindenki számára a legjobb. Bízik
abban, hogy a csatorna megépülése után rövid időn belül a Rákóczi utca hamar fog csatlakozni
a csatorna építéshez.

Farkas János polgármester elmondja, hogy bízva a jövő évi költségvetési többlet bevételekben
hozzá kell járulni a költségekhez a kidolgozott 6,6 millió forinttal. A csatorna megépítése, a
Kölcsey utca becsatlakozása segiti a szennyviztisztítói kapacitás jobb kihasználását, amely
annak üzemeltetési költségeit is nagymértékben javitja.
A megállapodás tervezet elfogadását is javasolja.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:
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megállapodás
a polgármester

67/1999. (Xll.14.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a tordasi, lakópark
szennyvíz csatorna hálózat kiépítésével az elvi vizjogi
engedélyt is alapul véve egyet ért.
Szükségesnek tartja a gravitációs szennyvíz vezeték
megépítését a Kölcsey utca kiépítésével, az üFFMA
Kft-vel közös beruházásban.
A kiépítés költségeihez a 2000. év költségvetésében
6,6 millió forinttal járul hozzá.
E feladatot tartalmazó
megfogalmazásáról és aláirásáról
gondoskodjék.
Felelős: polgármester
Határidő: a megállapodásra 2000. január 15

illetve a költségvetés elfogadása.

2./Képvisel6k bejelentései

Kunsági László - tájékoztatójában elmondja, hogy a martonvásári Művészeti Iskola társulási
ülésén az átvilágitással, a jövő évi átalakulással kapcsolatos feladatok szerepeltek. Az
átvilágítás elemezte az iskola munkáját, javaslatot tartalmazott a jobb szervezetre, a jobb
munkára.
A társulásban résztvevő települések vezetőivel már az iskola vezetése megtárgyalta az
átalakulást, amely szerint KHI ( közhasznú társaság) formájában működne az iskola 2000.
szeptember l-től. Ez a forma szabadabb mozgáskört, kisebb kötöttséget és még jobb
szervezéssel, még jobb munkát eredményezhetne lényegében a költségek emelése nélkül.
A társulási tanácskozáson kérték a képviselőtestületek egyetértését a KHT kidolgozásához.

Márki Ferenc jegyző elmondja, hogy a művészeti iskola törekvése a kormány által is
támogatott reform folyamatok végrehajtása. Azzal, hogy a művészet oktatás kikerül az
önkormányzatok bábáskodása és felügyelete alól, még nem lesz rosszabb, sőt. Ma már az
országban egyre több intézmény próbálja meg a jobb szervezeti formát és az új formában egyre
több ilyen intézmény működik jól. Érdemes e forma kidolgozását és működését elindítani. Az
önkormányzatok a KHI részesei lesznek, így településeink iskolai oktatásában működő

művészeti oktatás azért felügyelt lesz.
Javasolja az új forma bevezetésével, ennek előkészltésével való egyetértés kinyilvánítását.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 10 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

68/1999. (XII. 14.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete egyetért azzal, hogy
a társulásban működő Martonvásári Művészeti Iskola
2000. szeptemberi kezdésre kidolgozza az intézmény
közhasznú társasággá alakításának feltételeit.
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Vasvári Pál kérdezi, hogy az óvoda korszerűsitésének munkálatai mikor kezdődhetnek el?

Dr. Rákosi Miklós - halotta, hogy Vál Gyúró és Pusztazámor között út épül, igaz e ?
Javasolja a szlovén kapcsolat jövő évi terveinek összeállítását.

Farkas János polgármester válaszában elmondja, hogy az óvoda belső korszerűsítésére

meghívásos alapján pályáztatunk. A kiadott költségvetési anyagok ez évben még vissza
érkeznek és a döntés után januárban a munka akár indulhat is.
A VáI-Gyúró-Pusztazámor- Bp. útvonal régen szóbeszéd, de konkrét tervekről még nincs
tudomásunk.
A szlovén kapcsolat jövő évi összeállításával január hónapban foglalkozunk, de köszöni az
észrevételt.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította
kmf

r-{, y
~v-I.--

Farkas János
polgármester


